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sAnsehAge: Trygve Tamburstuen (t.v.), Hans Martin Løhren og Øyvind Ljøner ser fram til at en sansehage skal stå klar ved Aurskog sykehjem.  Foto: trym helBostAd

Aursmoen: Bygger 
hage til én million 
kroner for å berike 
eldres hverdag.
Trym HelbosTad
trym@indre.no

Arbeidet med en ny sansehage 
utenfor Aurskog sykehjem er i 
gang.

– Vi ønsker å utforme et om-
råde beboerne kan benytte til å 
kjenne lukter, dyrke så de kan 
kjenne smaker. Her skal eldre 
gjenoppfriske sansene sine. 

Området skal naturligvis tilpas-
ses slik at det er mulig å komme 
fram med rullestol, sier Trygve 
Tamburstuen. 

Han er styreleder i støttefore-
ningen ved sykehjemmet.

Sansehagen skal formes i om-
rådet mellom sykehjemmet og 
prestegården, som både beboe-
re og pårørende kan benytte.

I det samme området står en 
paviljong som ble innviet i 
2018, takket være en sjenerøs 
gave fra Unni og Terje Gimle og 
ditto solid dugnadsinnsats.

– I sansehagen skal vi også 

sørge for at eldre finner ting de 
kan kjenne seg igjen i. Mange 
har jobbet på gård, dyrka pote-
ter og kjørt hest. Vi vil legge til 
rette med elementer som er 
ting de har vokst opp med. Det 
er intensjonen med en sanse-
hage, de skal få tilbake de san-
sene og gode minner, sier Hans 
Martin Løhren, som er med i 
prosjektet som konsulent.

trenger mer penger
Sammen med Per Torgersen, 
var Løhren også en av initiativ-
takerne til sansehagen. Og ikke 

minst Elisabeth Rye, pensjo-
nert avdelingsleder ved syke-
hjemmet, som har vært en 
sterk pådriver. Støtteforenin-

gen har allerede fått midler til 
sansehagen, som er tegnet av 
landskapsarkitekt Nils Skaarer.

– Vi fikk 250.000 kroner av 
Aurskog Sparebank til dette for-
målet. Vi kjører i gang og viser 
at dette blir et flott sted, sier 
Tamburstuen.

For å fullføre planene, er det 
behov for ytterligere kapital. 
Dersom hele prosjektet skal re-
aliseres, blir kostnaden rundt 
en million kroner.

– Det er behov for mer penger 
og vi har søkt om støtte ulike 
steder, sier Tamburstuen.

Her skal gode minner hentes fram:

– mange har jobbet på gård,  
dyrka poteter og kjørt hest
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slIk: Sissen for sansehagen ut, som skal ligge i området mellom 
Aurskog sykehjem og Aur prestegård.

Her skal gode minner hentes fram:

– Mange har jobbet på gård,  
dyrka poteter og kjørt hest

– Frivilligheten viktigere
– Hva tenker du om at det må 
private krefter til for å få til en 
sansehage utenfor sykehjem-
met?

– Det er hele hensikten med 
støtteforeningen, å skjøte på 
med ulike former for trivselstil-
tak. Under normale omstendig-
heter har vi en hyggekveld i 
måneden og det gjøres mye – 
ikke minst av kaffegruppene 
som stiller opp. Det er folk som 
ikke har beboere her lenger, 
men som rett og slett ønsker å 
stille opp og bidra til å skape et 

godt bomiljø, sier Tamburstu-
en.

– Kommunen tar seg av byg-
get, de ansatte og alt som er 
nødvendig. Deretter er det opp 
til andre bistå. Jeg tror frivillig-
heten blir viktigere og viktigere 
i tiden som kommer, men da er 
det viktig at lokale sykehjem 
beholdes. Når lokalbefolknin-
gen har tilhørighet til et syke-
hjem er det mye lettere for å få 
folk til å bidra med frivillighet, 
legger han til.

Det er LM Utemiljø AS som 
har fått oppdraget med å utfor-

me sansehagen, som måler 
rundt 850 kvadratmeter. 

– Vi starter med grunnarbei-
dene og så vil deler av sanseha-
gen være klar til bruk til våren, 
sier Øyvind Ljøner fra Røm-
skog, daglig leder i den lokale 
bedriften.

– Vi har laget en sansehage i 
tilsvarende størrelse tidligere 
og den ble skikkelig fin. Der 
gikk de gamle i ungdommen, 
sier han med et smil.

FysIoterApI: Jorunn Salater (t.h.), Arne Strand, Gro 
Sannæss Hauger og Svein Erik Sandlien kan glede seg over at 
fysioterapitilbudet i Aurskog opprettholdes på dagens nivå.  
 Foto: tryM helBostAd

AursMoen: – Dette er 
først og fremst gode 
nyheter for innbyggerne i 
Aurskog, sier Jorunn 
Salater etter at fysiotera-
pihjemmelen hennes ikke 
forsvinner.
Trym HelbosTad
trym@indre.no

Tidligere i høst ble det kjent at 
kommunedirektøren foreslo å 
overføre den private fysiote-
rapihjemmelen til en kommu-
nal stilling.

Forslaget hadde ført til at 
når Jorunn Salater går av med 
pensjonen i 2024, ville Aur-
skog fysikalske institutt mis-
tet en fysioterapeut, mens det 
kommunale fysioterapitilbu-
det ville bli styrket med en 
stilling.

– Det hadde vært urimelig å 
fjerne en stilling, noe som vil-
le ha ført til et mye dårligere 
tilbud i Aurskog. Vi fryktet 
lengre ventelister dersom for-
slaget hadde fått flertall, sier 
Jorunn Salater.

– Vi driver med rehabilite-
ring vi også, og jobber lavere i 
innsatstrappa. Vi jobber for å 
unngå at de som benytter 
hjemmetjenester skal få ut-
satt behov for kommunal fy-
sioterapi – så dette henger 
sammen. Det er hele poenget, 
påpeker hun.

Fulgte spent med
Den rutinerte fysioterapeuten 
var på plass i rådhuset man-
dag kveld, for å følge sluttbe-
handlingen av saken hun selv 
står midt oppe i.

Hun var spent, men kunne 
raskt konstatere at lokalpoliti-
kerne var samstemte. Et en-
stemmig kommunestyre gikk 
inn for å videreføre den priva-
te fysioterapihjemmelen.

– At politikerne gikk imot 
administrasjonen sitt forslag, 
synes jeg var en helt riktig av-
gjørelse. Det betyr at vi behol-
der dagens fysioterapitilbud i 
Aurskog, noe som er veldig 
bra for alle pasientene våre, 
sier Salater.

Sammen med sine kolleger 
har hun jobbet aktivt mot lo-
kalpolitikerne for å få gjen-
nomslag for deres syn. Norsk 
fysioterapiforbund har også 
vært involvert.

Saken har også engasjert pa-
sientene som benytter Aur-
skog fysikalske institutt. 

– Det er mange som har fulgt 
saken gjennom Indre, vært 
engasjert og som har lurt på 
hvordan det går, forteller Sala-
ter.

– Du er glad nå? 
– Ja, det er vi alle, på vegne 

av Aurskog sin befolkning, 
sier Salater. 

Vil styrke begge
Da saken ble behandlet, var 
Turid Dahlum Nilsen (Ap) 
først på talerstolen. Hun snak-
ket varmt om både private og 
kommunale fysioterapeuter. 

– Fysioterapeutene jeg har 
snakket med, er klare på at 
dersom vi fjerner den private 
hjemmelen, vil det bare flytte 
problemet tidligere over til de 
kommunalt ansatte. De priva-
te fysioterapeutene er en vik-
tig støttespiller til de kommu-
nale og den kommunale hel-
setjenesten. Vi snakker fort-
satt varmt for kommunale fy-
sioterapeuter, for disse to 
gruppene utfyller hverandre. 
Vi har behov for begge! Med 
tanke på det pågående drei-
ningsprosjektet, vil vi derfor 
jobbe for å opprette en ekstra 
kommunal fysioterapeut på 
sikt, sa Aps representant.

Både Arnfinn Wennemo 
(KrF) og Dorthea Enger (Sp) 
fulgte etter i samme spor.

– Det var gode signaler fra 
alle tre politikerne. Jeg er helt 
enig og det Turid Dahlum Nil-
sen sa, var som jeg skulle ha 
sagt det selv. Dette er ingen 
kamp mellom private og kom-
munale fysioterapeuter. Det 
handler om å styrke det totale 
tilbudet innen fysioterapi. 
sier Jorunn Salater.

Med det ferske vedtaket, 
kan Jorunn Salater søke om å 
redusere stillingshjemmelen 
med 40 prosent, i tråd med 
sine pensjonsrettigheter.

Etter gjeldende avtaler 
blant aktørene i arbeidslivet, 
vil ikke reduksjonen tre i kraft 
før seks måneder etter at søk-
naden er innvilget. Det betyr 
at en ny, privatpraktiserende 
fysioterapeut som skal starte 
med en 40 prosent stilling og 
overta stillingen helt i 2024, 
først vil være klar fra somme-
ren 2021.

Stillingen til Jorunn videreføres: 
– Bra for alle 
pasientene våre


